
Protokół nr 44/18
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 24 października 2018 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
członków komisji dokonała przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz. Przewodnicząca
stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Oświaty, Kultury i Kultury
Fizycznej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania
prawomocności komisji uczestniczyło 7 radnych (lista obecności radnych w załączeniu do
protokołu). 44 Posiedzenie rozpoczęto 24 października 2018 o godz. 16:00, a zakończono o
godz. 18:00 tego samego dnia. Obrady odbyły się w sali muzealnej w Muzeum Ziemi
Kozielskiej w organizacji przy ul. Kraszewskiego 5 B w Kędzierzynie-Koźlu.

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków.

Obecność członków komisji – wg załączonej listy obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych

i społeczno-gospodarczych;
2. Leszek Dulęba - radca prawny Urzędu Miasta;
3. Beata Kaczyńska-Pogwizd - kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
4. Aleksandra Felsztyńska –zastępca kierownika Wydziału Oświaty i Wychowania;
5. Małgorzata Jarosz Wojtarowicz - kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i

Planowania Przestrzennego;
6. Sandra Golemo – pracownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu;
7. Piotr Gabrysz - dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu;
8. Zenona Kuś – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu;
9. Ewa Krahl - dyrektor Zespołu Obsługi Oświaty i Wychowania;
10. Bolesław Bezeg - dyrektor  Muzeum Ziemi Kozielskiej w organizacji
11. Marcin Paternoga - archeolog.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.
1. Otwarcie drugiej części posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na

drodze wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowice.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-

Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na rok 2019.

5. Informacja o realizacji zadań oświatowych miasta Kędzierzyn-Koźle w roku szkolnym
2017/2018.

6. Wykaz imprez kulturalnych współorganizowanych przez Wydział Kultury, Sportu i
Turystyki (plan na 2019 r.)

7. Wykaz imprez historycznych, kulturalnych i sportowych planowanych przez gminę
Kędzierzyn-Koźle na rok 2019 przygotowane przez:
- Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu;
- Miejską Bibliotekę Publiczną w Kędzierzynie-Koźlu;
- Sprawozdanie z działalności Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu w
organizacji w I połowie 2018 r.



8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych podziękował członkom komisji za czteroletnią współpracę.
Poinformował, że ze względu na zaplanowany wyjazd służbowy musi się zwolnić wcześniej.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że do uzupełnienia porządku
obrad wpłynęły materiały
1) Protokoły nr 42/18 i 43/18;
2) projekt uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji

celowej dla podmiotów prowadzących żłobek lub klub dziecięcy w Gminie
Kędzierzyn-Koźle;

3) Informacja Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu.
o które proponuje uzupełnić porządek obrad.

Przewodnicząca komisji  Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie przyjęcie uzupełnionego
porządku obrad.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie uzupełnionego porządku obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Przemysław Pawlik
Sylwia Artuna, Elżbieta Setnicka

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7  głosów ,,za”) przyjęła do realizacji uzupełniony
porządek obrad.
porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:
3. Przyjęcie protokołów na nr 42 z dnia 12 sierpnia 2018 r. oraz nr 43 z dnia

12 i 27września 2018 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na

drodze wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowice.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-

Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na rok 2019.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek lub klub dziecięcy w Gminie
Kędzierzyn-Koźle.

7. Informacja o realizacji zadań oświatowych miasta Kędzierzyn-Koźle w roku szkolnym
2017/2018.

8. Wykaz imprez kulturalnych współorganizowanych przez Wydział Kultury, Sportu i
Turystyki (plan na 2019 r.)

9. Wykaz imprez historycznych, kulturalnych i sportowych planowanych przez gminę
Kędzierzyn-Koźle na rok 2019 przygotowane przez:

- Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu;
- Miejską Bibliotekę Publiczną w Kędzierzynie-Koźlu;



- Miejski Ośrodek Kultury w Kędzierzynie-Koźlu.
10. Sprawozdanie z działalności Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu w

organizacji w I połowie 2018 r.
11. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
12. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze
wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Lenartowicze (projekt uchwały stanowi
załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że dla ww. ulicy właściciele
działek budowlanych oraz drogi wewnętrznej zaproponowali nazwę ,,Wincentego
Różańskiego” dla przedmiotowego ciągu komunikacyjnego, zaproponowaną nazwę poparła
również Rada Osiedla oraz Prezydent Miasta.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję.

Michał Nowak poparł zaproponowaną nazwę ,,Wincentego Różańskiego” dla
przedmiotowego ciągu komunikacyjnego na osiedlu Lenartowice. Zaproponowana nazwa
pasuje do pozostałych ulic. Przypomniał dawny pomysł Hani Białas, żeby jakąś ulicę nazwać
imieniem poety, który urodził się i mieszkał w Koźlu, a jego teksty do dziś śpiewa Rafał
Nosal i Bohema. Poprosił, aby kolejna ulica na osiedlu Lenartowice została nazwana
imieniem p. Jana Rybowicza.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisja jednogłośnie
pozytywnie (7  głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Wyniki imienne:
ZA (7)
Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Przemysław Pawlik
Sylwia Artuna, Elżbieta Setnicka

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na rok 2019 (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Beata Kaczyńska-Pogwizd - kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała,
że w ww. dokumencie wskazuje się działania priorytetowe szeroko ujęte.

Michał Nowak dodał, że komisja Prawno-Administracyjna ww. projekt uchwały zaopiniowała
pozytywnie.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję, wobec braku osób chętnych
do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7  głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.



Wyniki imienne:
ZA (7)
Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Przemysław Pawlik
Sylwia Artuna, Elżbieta Setnicka

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobek lub klub dziecięcy w Gminie
Kędzierzyn-Koźle (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że ww. projekt uchwały dotyczy
dotowania zadań prywatnych żłobków i klubów dziecięcych, co dla miasta oznacza
poszerzenie współpracy umożliwiającej rozwój sektora prywatnego w tym zakresie
wspomagającego realizację zadań gminy.

Aleksandra Felsztyńska – zastępca kierownika Wydziału Oświaty i Wychowania wyjaśniła,
że kwota dotacji to 550 zł/ miesięcznie na dziecko, środki na ten cel zostały zaplanowane w
budżecie miasta.

Wojciech Jagiełło - Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych wyjaśnił, że Gmina Kędzierzyn-Koźle wspiera opiekę dzieci do
lat 3, popiera dofinansowanie dotacji celowej dla podmiotów prywatnych prowadzących
żłobek lub klub dziecięcy w Gminie Kędzierzyn-Koźle. Gmina Kędzierzyn-Koźle jest
najlepiej wyposażoną gminą w woj. opolskim (w stosunku do ilości mieszkańców). Dodał, że
w ciągu 4 lat kompleksowo wyremontowano dwa żłobki.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że nabór do żłobków i przedszkoli
jest transparenty, działa elektroniczny system naboru, 99% dzieci jest zaopiekowanych, w
żłobkach sytuacja jest płynna (dot. opieki od 1 roku do 1, 5 roku).

Przemysław Pawlik poinformował, że ww. dofinansowanie rodzicom dzieci korzystających z
prywatnej opieki dla dzieci jest potrzebne, popiera ww. projekt uchwały.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję, wobec barku osób chętnych
do dalszej dyskusji poddała pod głosowanie ww. projekt uchwały.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7  głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.
Wyniki imienne:
ZA (7)
Katarzyna Dysarz, Agnieszka Iłowska, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Przemysław Pawlik
Sylwia Artuna, Elżbieta Setnicka

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisja jednogłośnie
pozytywnie (7  głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.



Ad 6.
Informacja o realizacji zadań oświatowych miasta Kędzierzyn-Koźle w roku szkolnym
2017/2018 (informacja stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisji został przedstawiony
szczegółowy materiał pisemny, zapytała czy radni zgłaszają pytania lub uwagi do materiału,
nikt nie zgłosił pytań wobec powyższego poinformowała, że komisja zapoznała się i przyjęła
informację o realizacji zadań oświatowych miasta Kędzierzyn-Koźle w roku szkolnym
2017/2018.

Ad 7.
Wykaz imprez kulturalnych współorganizowanych przez Wydział Kultury, Sportu i Turystyki
(plan na 2019 r. informacja stanowi załącznik do nin. protokołu).

W tym temacie udział wzięli członkowie komisji argumentują, że z powodu reformy oświaty i
likwidacji gimnazjum, zanikają gimnazja, zniknie jeden rocznik oraz wzroście
zapotrzebowanie w szkołach powiatowych. Sytuacja będzie wymagała wprowadzenia nowych
rozwiązań wspólnie ze Starostwem Powiatowym. Członkowie komisji zaproponowali
stworzenie bazy nauczycieli, którzy będą szukali pracy lub brakujących godzin na terenie
Gminy Kędzierzyn-Koźle tzw. bazy zapotrzebowania.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisja zapoznała się i
przyjęła ww. informację.

Ad 8.
Wykaz imprez historycznych, kulturalnych i sportowych planowanych przez gminę
Kędzierzyn-Koźle na rok 2019 przygotowane przez: (informacje pisemne stanowią załącznik
do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że jednostki przedstawiły
informacje za ubiegły rok.

Beata Kaczyńska-Pogwizd - kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała,
że w 2018 r. odbyło się wiele wspaniałych koncertów, wydarzeń na szczególną uwagę
zasługiwał Festiwal Mikołaja z Koźla oraz impreza Bitwa o Twierdzę.

Radni pochwalili wszystkie koncerty i wydarzenia współorganizowane przez Wydział
Kultury, Sportu i Turystyki Urzędu Miasta.

Zenona Kuś – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu
poinformowała, że w 2018 r. odbyło się wiele zorganizowanych imprez sportowych, imprezy
odbywają się cyklicznie, np. biegi, spływy kajakowe, zawody sportowe, mecze. Również
MOSiR współuczestniczy we wszystkich imprezach organizowanych w Kędzierzynie-Koźlu.
Dodała, że po raz pierwszy został zorganizowany spływ polsko-czeski, dofinansowanie na ten
cel pozyskano z źródeł zewnętrznych, zostały zakupione nowe kajaki, sprzęt nagłaśniający,
namioty.

Piotr Gabrysz - dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu poinformował o
wielu ciekawych imprezach  zaplanowanych do  organizacji w 2019 r. W wykazie
szczegółowo opisano wydarzenia zaplanowane do realizacji w 2019 r.

Sandra Golemo – pracownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu
poinformowała, że biblioteka nie zwalnia tempa. W 2019 r. odbędzie się wiele imprez
wskazanych w załączonym wykazie. W kolejnym roku pojawi się wiele imprez cyklicznych



oraz wystaw, targów, konkursów. W dniu dzisiejszym tj. 24 października nastąpiło oficjalne
otwarcie ,,Studni” miejsca dla młodzieży. Dodała, że Miejska Biblioteka Publiczna wspiera
działania Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, Miejskiego Ośrodka Kultury w organizacji
imprez, szczególnie tych które odbywają się w kozielskiej muszli.

Elżbieta Setnicka zapytała jakiego rodzaju zajęcia cieszą się największym zainteresowaniem
młodzieży.

Sandra Golemo – pracownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu
poinformowała, że w ofercie biblioteki jest wiele zajęć, np. warsztaty dziennikarskie,
fotograficzne, które cieszą się dużym zainteresowaniem. Na szczególne nagłośnienie
zasługuje koncert Hip-Hop który odbędzie się w dniu 26 października w ,,Studni”.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poprosiła o rozreklamowanie imprez
organizowanych w ,,Studni” dla szerokiej publiczności.

Sandra Golemo – pracownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu
poinformowała, że ,,Studnia” powstało niedawno, postawiono na promocję tego miejsca
on line szczególnie przez Facebooka.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisja zapoznała się i
przyjęła ww. informacje.

Ad 9.
Sprawozdanie z działalności Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu w organizacji
za I połowę 2018 r. (informacja  stanowi załącznik do nin. protokołu).

Bolesław Bezeg - dyrektor  Muzeum Ziemi Kozielskiej w organizacji poinformował, że w
maju 2019 r. jest planowane otwarcie muzeum. Również w planach jest otwarcie muzeum w
weekendy. Najczęściej muzeum odwiedzają szkoły. Na terenie muzeum są prowadzane
lekcje muzealne, spotkania historyczne. Zostało wydane pierwsze kolorowe czasopismo dot.
muzeum (pierwszy egzemplarz, kwartalnik). Na rok 2019 muzeum zaplanowało duży
wachlarz imprez, obędą się ciekawe zajęcia, spotkania, wydarzenia.

Członkowie komisji poinformowali, że bardzo podoba im się czasopismo dot. muzeum,
zostało wydane na pięknym papierze, w kolorze, o efektownej grafice, zawiera wiele
ciekawych publikacji i informacji.

Marcin Paternoga - archeolog opowiedział historię zamku, od początku powstania do czasu
jego rozbudowy. W chwili obecnej są prowadzone prace archeologiczne, dokopano się do
fundamentów, odsłonięto 120 cm muru. Poinformował o trwających pracach remontowych,
w czasie których znajdują zabytkowe eksponaty oraz dokonują nowych odkryć np. dokopano
się do studni o istnieniu której nie mieli pojęcia.

Komisja przeprowadziła obrady na terenie Muzeum Ziemi Kozielskiej w organizacji,
zapoznała się z postępem prac remontowych obiektu podzamcza i wyraziła swoje
zadowolenie. Komisja podziękowała za umożliwienie odbycia ostatniego w tej kadencji
posiedzenia w obiekcie muzeum i pochwaliła pracę dyrektora Bolesława Bezega i zespołu
jego pracowników.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisja zapoznała się i
przyjęła ww. informację.



Ad 10.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Katarzyna Dysarz przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej
podziękowała za cztery lata współpracy członkom komisji, Prezydentowi Miasta, wszystkim
kierownikom,  dyrektorom jednostek oraz radcy prawnemu.

Ad 11.
Zakończenie obrad

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz podziękowała wszystkim za aktywne
uczestnictwo w posiedzeniu po czym o godz. 18:00 zamknęła ostatnie posiedzenie komisji
Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Protokołowała

Anna Dworaczek
PRZEWODNICZĄCA KOMISJI

Katarzyna Dysarz


